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Zápis z jednání rady Sdružení obcí pro nakládání s odpady, 
IČO 46772707 se sídlem Želechovice č.p. 48, PSČ 410 02 Lovosice 

 
Datum: 24. září 2020 od 8,30 hodin 
Místo: Zasedací místnosti provozní budovy na skládce „SONO“ 
Přítomni dle prezenční listiny: Ing. Medáček Petr, Vacková Alena, Bc. Čechová Martina, Šuma Vladimír, 
Albrechtová Romana, Bc. Skružná Andrea,   
Nepřítomni: Ing. Elman Ivo, Salcmanová Jana, Ing. Padělek František Bc. Sazeček Tomáš, Hajná Eva, 
Procházková Lenka 
Hosté:, Ing. Bešta Václav 
Předsedající: Ing. Petr Medáček, předseda Rady 
Zapisovatel: Zubáková V. 
 
Zasedání rady „SONO“ bylo svoláno předsedou Sdružení na den 24. 9. 2020 od 8,30 hod. Program jednání dle 
zaslané pozvánky je následující:  

1/ Zahájení, kontrola usnesení 
2/ Pravidla pro nakládání s velkoobjemovým odpadem na obcích a SD  
3/ Zpětný odběr Samsung 
4/ Informace o vývozu odpadu 
5/ Informace o zahájení skládkování na C3 

   6/ Hospodaření za období leden – srpen 2020 
   7/ Rozpočtové opatření č. 3/2020 
   8/ Různé, diskuze 
   9/ Závěr 

 
Ad 1/ Jednání Rady zahájil v 8,30 hodin předsedající Ing. Petr Medáček, přivítal zúčastněné, provedl kontrolu 
usnášeníschopnosti a požádal přítomné o schválení programu.  
Ing. Medáček v úvodu uvedl, že poslední jednání rady, dne 23.6. před členskou schůzí bylo pokračováním 
přerušené rady, která se konala dne 21.5.2020 v Litoměřicích a proto bude provedena kompletní kontrola 
usnesení z obou jednání. 
Kontroly usnesení rady:  
- schválena účetní závěrka SONO PLUS, s.r.o. za rok 2019 – zveřejněno ve sbírce listin včetně zprávy o vztazích  
- kontrola Vnitřního předpisu zaměstnavatele o sociálním fondu a zásadách pro jeho používání dozorčí radou – 
úkol trvá,  
- pravidla pro vyplácení náhrad jednotkám hasičů při dohlídce po požáru 
Pí. Zubáková uvedla, že pravidla pro odměňování jednotek HZS by měla být součástí směrnice o Krizovém řízení 
při požáru nebo podezření na zahoření. Základem je zpracovaná dokumentace k požární ochraně (řád 
ohlašovny požárů, operativní karta – popis a charakteristika zařízení, zdroje vody) - již schváleno hasiči. Součástí 
tohoto krizového řízení by měla být i strategie pro informování okolních obcí (možnost využití mobilního 
rozhlasu). S obcemi by měly být projednány i smlouvy o využití techniky obcí (CAS) při dohlídce – pí Zubáková 
představila návrh smlouvy, tato může být i třístranná v případě, že hasiči mají vlastní IČO. 
V návrhu byly představeny následující náhrady: 
- za výjezd každého vozidla do místa zásahu podle počtu ujetých km (dle TP)  
- náhrada za užití CAS při dohledu bez zásahu (500,-Kč/hod) a se zásahem (1.000,-Kč/hod) 
- paušální náhrada za člena jednotky 170,-Kč/os, možno vyřešit formou dohody o provedení práce mezi 
společností a samotnými hasiči – motivační odměna pro zúčastněné hasiče  
V úvahu přichází i původní dohodnutá cena 1.500,-, jen pro zásah, dohled jen 1.000,- - v této variantě jsou 
zahrnuty veškeré náhrady včetně mzdových.   
Z důvodu využití více variant ve smluvním vztahu s obcí, musí být návrhy smluv projednány s každou obcí 
individuálně.    
 



2 
 

Po kontrole usnesení z minulých rad předsedající přistoupil k projednání druhého bodu programu. 
 
Ad 2/  Pravidla pro nakládání s velkoobjemovým odpadem na obcích a sběrných dvorech 
Ing. Medáček úvodem tohoto bodu uvedl, že správné nakládání s velkoobjemovým odpadem na obcích je 
důležité pro skládku z důvodu zapojení nové technologie při skládkování. V prosinci loňského roku bylo 
investováno do pořízení pomaloběžného drtiče, který zpracuje velkoobjemový odpad, aby byla lépe využita 
kapacita skládkového tělesa a také aby se zajistilo bezpečnější skládkování (nevznikají vzduchové kapsy, které 
dotují požár kyslíkem). V zájmu společnosti i obcí, s ohledem na maximální využití poslední části skládky, je co 
nejdelší životnost drtiče. Toho může společnost dosáhnout správným užíváním a pravidelnou údržbou.   
Velký úkol ale leží na obcích – je třeba zajistit správné třídění velkoobjemových odpadů obsluhou sběrných 
dvorů. Zvláštní pozornost by měla města či obce věnovat kontejnerům na velkoobjemový odpad, které si čas od 
času nechá přistavit na určitá, volně přístupná, místa, kdy se přistavuje např. v pátek a odváží se v pondělí. 
Takové kontejnery by měly být pod dozorem (např. VPP), aby nedocházelo k nekontrolovanému zaplnění 
odpadem, který může být nebezpečný pro samotný drtič – např. velké bloky betonu, kameny, těžký železný 
odpad atp. 
V diskuzi zaznělo, že každá obec či město má nakládání s odpady specifikováno ve vlastní vyhlášce. O přistavení 
kontejnerů jsou občané informováni v měsíčnících dané obce, úřední desce nebo na stránkách obce, stejná 
média by mohla být využita i pro průběžnou osvětu a diskuzi občanů na téma ODPAD a kam s ním po schválení 
nového zákona o odpadech.  V případě, že obec nemůže zajistit dohled, bylo by vhodným řešením oplocení 
pozemku a stanovení obsluhy a hodin pro příjem odpadu. 
 
Velkoobjemový odpad je takovým odpad, který svou velikostí překračuje rozměry běžné popelnice (objem 110 
litrů) nebo je příliš těžký. Mezi takový odpad patří např.: 
- starý nábytek (židle, sedačky, křesla, skříně, stoly, válendy …) 
- podlahové krytiny (koberce, linolea…) 
- sanitární keramika (umyvadla, vany, toalety …) 
- ostatní rozměrné věci (staré lyže, kola, velká zrcadla, matrace, staré sportovní náčiní, autosklo apod.) 
Do velkoobjemového odpadu NEPATŘÍ výrobky podléhající zpětnému odběru (TV a PC monitory, počítače, 
vyřazené elektrozařízení, lednice, mrazáky apod.), nebezpečné odpady (autobaterie, baterie a akumulátory, 
monočlánky, nádoby od sprejů, teploměry, zářivky, barvy, rozpouštědla, postřiky, motorové oleje včetně obalů 
od nich atd.), železný a stavební odpad, bioodpad, ale také pneumatiky.  
Usnesení: 
Z důvodu zajištění dlouhé životnosti pamaloběžného drtiče třeba začít se separací nevhodného odpadu již na 
začátku řetězce, tedy u samotných původců obecního odpadu – občanů. Obce budou dopisem vyzvány, aby 
zajistily primární třídění nevhodných velkoobjemových odpadů občany ještě před uložením do kontejneru. 
Dále budou obce požádány, aby zajistili odpovědného zástupce obce pro dozor u přistavených 
velkoobjemových kontejnerů.  Lepší variantou, avšak finančně nákladnější, je oplocení určitého pozemku a 
stanovení obsluhy a hodin pro příjem odpadu.        
Souhlas:   6   hlasů,                               nesouhlas: 0 hlasů,   zdrželi se: 0 hlasů,  
Zodpovídá: Ing. Medáček, Zubáková      Termín:  do příští rady 
 
Ad 3/ Zpětný odběr Samsung 
Předsedající Ing. Petr Medáček informoval o vývoji situace s vysloužilými TV a monitory značky Samsung.  
Společnost Asekol, která zajišťuje ekologickou likvidaci odpadu ze sběrných dvorů měst a obcí, oznámila Svazu 
měst a obcí, že elektroniku Samsungu nebude nadále přijímat a odvážet, protože od konce minulého roku 
nemá s korejským výrobcem smlouvu a sběr od té doby provádí na své náklady. Exkluzivní smlouvu se 
Samsungem má od roku 2020 konkurenční společnost REMA Systém.  Od začátku srpna ze sběrných dvorů 
měst a obcí Asekol neodebíral vysloužilé televizory a monitory značky Samsung. Po jednání na ministerstvu 
životního prostředí dospěli zástupci všech kolektivních systémům k dohodě a slíbily, že budou vysloužilé 
výrobky společnosti Samsung dál bez problému od občanů brát. REMA na jednání slíbila, že ze všech obecních 
sběrných dvorů značku Samsung bude bez problémů odvážet.  Je připravena z každé obce odvážet veškeré 
televizory a monitory značky Samsung, a to i bez uzavřených smluv. Každá obec může zavolat na bezplatnou 
linku Chytré recyklace 800 976 679 a REMA to bez podmínek odveze,“. Svoz TV a monitorů značky Samsung ze 
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sběrných dvorů probíhá i prostřednictvím jiných kolektivních systémů, jen je třeba evidenčně oddělit a nahlásit 
počet výrobků Samsung. 
Občané i obce mohou k bezplatnému odložení vysloužilých elektrozařízení včetně výrobků Samsung využít i 
místo zpětného odběru „REMA“ v zařízení „SONO“ v pracovních dnech mezi 7 – 15 hodinou. 
 
Ad 4/ Informace o vývozu odpadu 
Předsedající ing. Petr Medáček informoval o navázané spolupráci s ing. Libuší Sekotovou ze společnosti Enviro 
Tech, s.r.o., která pro nás bude zpracovávat žádost o vývoz/dovoz odpadu do Polska. Z dlouhého seznamu 
zadaných požadavků jsme splnili více než polovinu – jsou to základní informace na základě kterých již začalo 
vyjednávání s ministerstvem životního prostředí. Další informace budeme zasílat průběžně.  
Navázán byl kontakt se zástupci Bioelektry p. Pawlem Millerem a zástupcem Bioelektry na Slovensku  
Ing. Jaroslavem Birčákem, PhD., konzultovány byly některé technické záležitosti, které jsou potřebné k vyplnění 
žádosti. Přislíben byl rovněž vzor Smlouvy mezi dodavatelem a odběratelem, která řeší přepravu podle nařízení 
113/2006, je to důležitý dokument, který musí mít dobře nastavenou platnost (právní). 
 
Ad 5/ Informace o zahájení skládkování na C3 
Předsedající Ing. Medáček informoval členy rady o předání stavby skládky, části „C“ dne 1. 6. 2020. Původní 
termín dokončení stavebních prací byl dodatkem č. 1 posunut z původního termínu 31. 3. na 31. 5. 2020. 
Důvodem k prodloužení termínu dokončení došlo z důvodu přesunu jímky podzemních vod (změna proti 
původní PD), čímž došlo ke zvětšení tělesa skládky. Oproti původní dokumentaci došlo také k jinému postupu 
při řešení původní jímky – vzhledem k degradaci fólie došlo z bezpečnostních důvodů k položení nové a 
propojení se stávající fólií na části „C“.  
Z důvodu zahoření skládky byl na konci dubna připravován sjezd a počátkem května začalo navážení odpadu do 
zabezpečené nové části skládky. V průběhu letních měsíců došlo na základě požadavku krajského úřadu a 
hasičů k úpravě skládky, části C3.1 – bylo provedeno svahování a zasypání skládkovaného odpadu, aby 
nedocházelo k provzdušňování svahu.  
 
Ad 6) Hospodaření za období leden – srpen 2020 
Pí. Zubáková seznámila radu s přehledem hospodaření za období leden až srpen 2020. Na první pohled žádná 
z položek rozpočtu nepřekročila povolenou hranici, účtování o přijatých úrocích z termínovaných vkladů však 
bylo záměrně zaúčtováno s chybou, protože nastavený rámec výdajů nepokrývá srážkovou daň odvedenou 
bankou z našich úrokových příjmů. Tato daň je zaúčtována na odd.par. 3725, pol. 5169, org.29. Doplnění výdajů 
na správné položce 5362, odd.par. 6310 je předmětem návrhu rozpočtového opatření č. 3. Nejvyšší čerpání 
běžných výdajů je na položce 5169 (svoz DNO) – jarní svoz v září navýší ještě platba ve výši 135 tis.Kč, což bude 
více než polovina plánovaných výdajů na likvidaci nebezpečných odpadů z členských obcí a měst. Nejvyšším 
kapitálovým výdajem jsou investiční výdaje, ty souvisí s výstavbou skládky C3 – cca 17 066 tis. Kč. Do příjmů 
byly převedeny finanční prostředky z hospodářské činnosti dle rozhodnutí členské schůze (výsledek 
hospodaření za rok 2019 a uplatněné odpisy majetku za rok 2019), finanční prostředky ve výši téměř 1 mil. Kč 
dle schváleného rozpočtu ještě nebyly převedeny z důvodu průběžných plateb vkladu mimo ZK, výsledkem 
hospodaření je schodek (převaha výdajů nad příjmy) ve výši 8.147.583,58 Kč.   
Usnesení k bodu 6: 
Rada SONO bere hospodaření za období leden – srpen 2020 na vědomí. 
Souhlas:   6   hlasů,                               nesouhlas: 0 hlasů,   zdrželi se: 0 hlasů,  
 
Ad 7) Rozpočtové opatření č. 3/2020 
Pí. Zubáková předložila návrh rozpočtového opatření č. 3, které projednal a doporučil ke schválení na svém 
jednání finanční výbor dne 4. září 2020: 

a) z důvodu opravy majetku sdružení, pol. 5171  – oprava obslužné komunikace v areálu skládky – 
asfaltová drť, byla rozhrnuta a uválcována, poté byla zastříknuta asfaltovou emulzí BITUNOVA - 
navýšení položky 5171 – opravy a udržování o 710 tis. Kč 
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b)  navýšení výdajů pol. 5362, platby daní a poplatků, odd.par. 3725 - z důvodu úhrady 2 plateb záloh na 
DPPO – 463 tis.Kč 

c) Navýšení výdajů pol. 5362, platby daní a poplatků, odd.par.6310 – důvody popsány, viz bod 6 o 37 tis.Kč   
d) Úhrada všech výše vyjmenovaných výdajů je zajištěna přesunem z výdajové položky 5169, odd.par.3725 

ve výši 1 210 tis. Kč – prostředky připravené na „vývoz“ odpadu do Illawy. Celkové výdaje se nenavyšují, 
dochází pouze k přesunu prostředků mezi odd. par. a jednotlivými položkami rozpočtu, schodek 
rozpočtu ve výši 11 084 tis. Kč se nemění 

Usnesení k bodu 7: 
Rada SONO schvaluje rozpočtové opatření č. 3/2020 v předloženém znění.  
Ke schválení rozpočtového opatření dochází na základě usnesení ČS č.9/červen2020/k bodu 9b - provádění 
rozpočtových opatření pro rok 2020 ve smyslu § 16, bod (1)c zákona č.250/2000 Sb. (změny objektivně 
působících skutečností ovlivňujících plnění rozpočtu příjmů či výdajů – věcné změny).   
Souhlas:   6   hlasů,                               nesouhlas: 0 hlasů,   zdrželi se: 0 hlasů,  
 
Ad 8/ Různé, diskuze 
8.1. Informace z finančního výboru 
Proces schvalování nového zákona o odpadech spěje po mnoha letech a několika pokusech do cílové rovinky, 
projednávat ho bude poslanecká sněmovna. Návrhy prováděcích vyhlášek bohužel nejsou k dispozici. Může 
proto nastat situace, že avizovaná změna poplatků za ukládání odpadu na skládky se změní „ze dne na den" a 
rozpočty obcí by s tím měly proto již nyní počítat. Od 1. ledna 2021 se může změnit: 
a) poplatek za ukládání využitelného komunálního odpadu na skládky z 500,- na 800,- Kč/t, zákon počítá 
s postupným nárůstem skládkovacího poplatku v roce 2029 na 1 850,-Kč/t 
b) poplatek na tvorbu rezervy na rekultivaci skládky - z původních 100,-/t za komunální odpady na 145,-Kč/t, 
rovněž rezerva za uložení ostatního odpadu a azbestu se zvedá o 40,-Kč na 75,-Kč/t.    
c) cena za uložení a likvidaci komunálních odpadů na skládku – aktuální vstupní náklady na likvidaci odpadů 
provozovatele skládky jsou vyšší než kalkulované ve výši 475,20 Kč/t (tj. cena včetně rezervy na rekultivaci) + 
DPH (547,- vč. DPH).  Dosud platná cena za likvidaci odpadu na skládce „SONO“ se s korunovými rozdíly 
pohybuje od roku 2005 zhruba na stejné úrovni, v průběhu předchozích období docházelo pouze 
k navyšování zákonných poplatků na uložení odpadu na skládku a změnám v sazbách DPH.  
8.2. Ing. Medáček seznámil radu s novými informacemi k projektu ekologické transformace komunálního 
odpadu pro materiálové a následné energetické využití na bázi technologie plazmového zplyňování – na tuto 
technologii je možno čerpat dotace, není to likvidace odpadu, ale recyklační technologie (projekt  
PGP Terminal).  
Předsedající konstatoval, že žádný z přítomných členů rady nevznesl požadavek na zařazení dalšího bodu do 
programu jednání a zasedání ukončil. 

V Želechovicích dne 24. září 2020 
Zapsal V. Zubáková    

Ing. Petr Medáček      ____________________________ 

 


